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Dobrovolní hasiči byli oceněni za pomoc při likvidaci
ničivého požáru v národním parku České Švýcarsko

(pokračování na str. 5)

Varnsdorf    Hned dvě ocenění 
získali v únoru varnsdorfští ha-
siči. První z nich převzal velitel 
jednotky Jiří Sucharda z rukou 
hejtmana Ústeckého kraje na 
hradu v Litoměřicích.

Na slavnostním společenském 
večeru, kterého se zúčastnili nej-
vyšší představitelé Hasičského zá-
chranného sboru, vedení policie, 
záchranné služby, armády, dalších 
složek Integrovaného záchranné-
ho systému a zástupců rady kraje, 
byly zástupcům jednotlivých sbo-
rů, jako poděkování za jejich na-
sazení, předány pamětní plakety 
Ústeckého kraje.

Druhé ocenění čekalo na míst-
ní hasiče v pátek 10. února na 
slavnostním shromáždění hasi-
čů sboru dobrovolných hasičů 
obcí Grossschönau, Waltersdorf  
a Hainewalde v hotelu Krestcham 
ve Waltersdorfu. Na návrh ně-
meckých hasičů převzal velitel 
jednotky Jiří Sucharda z rukou 
předsedy vlády spolkové země 
Sasko Michaela Kretschmera, sta-
rosty obce Grossschönau Franka 
Peukera a zástupce okresního 
velitelství hasičů Görlitz Petera 
Seelingera pamětní medaili před-
sedy saské vlády, udělovanou jako 

poděkování a uznání za zásah při 
požáru Českého a Saského Švýcar-
ska v létě roku 2022.

Varnsdorfští hasiči byli nasazeni 
na největší lesní požár v historii 
České republiky hned ode dne 
jeho vzniku v neděli 24. července. 

V pondělí byli nasazeni v prosto-
ru Mlýnské cesty a ve večerních 
hodinách v obci Mezná, kde pro-
váděli evakuaci obyvatel a násled-
ně obranu obce proti plamenné 
bouři. Ještě ten večer je pod pra-
covním názvem Varnsdorf II do-

plnil dobrovolný kontingent part-
nerských jednotek z hasičských 
sborů v Grossschönau, Oderwitz  
a Hornitz. Němečtí kolegové byli  
z části zapojeni do obrany obce 
nad kaňonem řeky Kamenice, je-

Velitel jednotky Jiří Sucharda (vlevo) převzal ocenění z rukou hejtmana Ústeckého kraje; foto Ústecký kraj
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Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Hasiči museli po nehodě zraněného řidiče vyprostit

Po nehodě v Plzeňské ulici museli hasiči jednu osobu vyprosti t z havarovaného vozu; foto miw.cz

Varnsdorf     Jen pár minut 
po sedmé hodině večerní ve 
čtvrtek 16. února vyslal ope-
rační důstojník profesionální 
i dobrovolnou jednotku do ulice 
Plzeňská, po nehodě tam skon-
čil osobní automobil na střeše 
v louce.

Nahlášena byla osoba v bez-
vědomí, na místě nehody již po-
máhali svědci události . Hasiči vy-
prosti li z vozidla jednu osobu bez 
použití  hydraulických nástrojů 
a přenesli ji do sanitky, kde se 
o ní postarali zdravotníci. Na vo-
zidle také provedli proti požární 
opatření.

Místo události  si nakonec pře-
vzali dopravní policisté, společně 
s hasiči na místě zasahovali také 
státní a městští  policisté.

Naboural zaparkovaná auta
O půlnoci ze soboty 18. na ne-

děli 19. února se opakoval scénář 
dvou nedávných nehod, řidič ve 
Východní ulici naboural do zapar-
kovaných vozidel podél komuni-
kace. Hasiči provedli proti požární 
opatření a po odtažení havarova-
ného automobilu uklidili vozovku. 
Ke zranění osob nedošlo, na mís-
tě hasiči spolupracovali s policisty 
a strážníky.

Přístřešek v plamenech
Několik minut po půl osmé 

večer ve středu 22. února vyjela 
profesionální jednotka s dvěma 
cisternami společně s kolegy 
z Dolního i Horního Podluží 
a Krásné Lípy do Jiřetí na pod Jed-
lovou, kde plameny zachváti ly 

přístřešek s uskladněným dře-
vem.

Hasiči natáhli dva vodní prou-
dy z obou stran a požár rychle 
dostali pod kontrolu, zkontrolo-
vat a ochladit střechu museli i na 
přilehlém baráku. Proč k požáru 
došlo, to na místo přijel zjišťovat 
vyšetřovatel.

Skončil mimo vozovku
V noci z pátku 24. na sobotu 

25. února se na Šébru objevil jem-
ný sněžný poprašek a zároveň se 
v příkopu vedle silnice zase „ob-
jevil“ osobní automobil. K neho-

dě došlo ve známé „klouzavé“ za-
táčce a jak hasiči na místě zjisti li, 
havaroval jejich zahraniční kolega 
– také hasič. Naštěstí  nebyl zra-
něný.

Jako první k nehodě dorazila 
profesionální varnsdorfská jed-
notka, následně pak dobrovolná 
jednotka z Horního Podluží.  Ve-
litel zásahu nechal povolat také 
varnsdorfský Unimog, který au-
tomobil dostal zpět na silnici.

Digestoř v plamenech
V sobotu 25. února v noci bylo 

na tí sňovou linku oznámeno, že v 

jednom z domů v ulici Českoslo-
venských letců ve Varnsdorfu do-
šlo k požáru digestoře. Na místo 
vyjely jak dvě cisterny profesio-
nálních hasičů, tak dobrovolná 
jednotka s další cisternou.

Vybaveni vodním proudem ha-
siči došli až do kuchyně v prvním 
patře a digestoř, ze které šlehaly 
plameny a olizovaly strop, rychle 
uhasili a zabránili tak dalším ško-
dám. Následně prostory zkont-
rolovali termokamerou a vylezli 
i na střechu, aby ověřili, že se tam 
požár nerozšířil.         Hasiči Varnsdorf

Zkoušel krást
Bylo přijato oznámení od os-

trahy marketu Kaufl and, že 
v prodejně mají pachatele pode-
zřelého z krádeže. Na místo byla 
vyslána hlídka městské policie, 
která zajisti la muže, který byl po-
dezřelý z přestupku proti  majetku. 
Po provedení lustrace na Obvod-
ním oddělení Policie ČR byl muž 
řešen blokovou pokutou na místě 
nezaplacenou v hodnotě 5 000 
korun. 

Podnapilý mladík
Městská policie Varnsdorf přija-

la oznámení od několika občanů, 
že se v Poštovní ulici pohybuje 
mladík v podnapilém stavu a ob-
těžuje kolemjdoucí. Navíc měl 
údajně udeřit pěstí  do okénka vo-
zidla, ve kterém se nacházelo dítě 
oznamovatelky. Dále měl udeřit 
i do projíždějícího vozidla a být 
vulgární na kolemjdoucí.

Na místo byla vyslána hlídka 
městské policie, která zajisti la 

muže, který byl v podnapilém 
stavu a obtěžoval okolí. Muž se 
k hlídce choval hrubě a arogantně. 
Na výzvy k prokázání totožnosti  
nereagoval a pokračoval v hrubém 
urážení. Hlídka muže opakovaně 
vyzvala k prokázání totožnosti , 
na což nereagoval a pokračoval 
s nadávkami, urážkami. Vzhledem 
k chování byl vyzván, aby zanechal 
svého jednání, neboť může být 
použito donucovacích prostředků. 

Poté, co na výzvy strážníků 

nereagoval, byly použity hmaty, 
chvaty a následně přiložena slu-
žební pouta. Dále byl muž předve-
den na obvodní oddělení Policie 
ČR k zjištění totožnosti . Na místě 
události  nikomu žádná škoda ne-
vznikla, nikdo nebyl zraněn, ozna-
movatelé tedy nechtěli událost 
oznamovat na Polici ČR. Celá věc 
byla strážníky předána na pře-
stupkovou komisi Městského úřa-
du Varnsdorf.                   Marti n Špička

                                   velitel městské policie
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Služba Senior taxi Varnsdorf startuje. Lidé nad
70 let a držitelé ZTP, ZTP/P se mohou registrovat

Dotační program města Varnsdorf: Podpořeno bylo
devadesát žádostí částkou půl druhého milionu korun

Výjezd pracovníků fi nančního úřadu do Varnsdorfu

Varnsdorf    Na městský úřad, 
k prakti ckému lékaři nebo třeba 
na nákup. Startuje služba Senior 
taxi Varnsdorf. Senioři nad 70 
let a zdravotně znevýhodnění se 
mohou začít registrovat.

Kdo může službu Senior taxi 
Varnsdorf využívat?

Základním pravidlem je dovr-
šení hranice 70 let věku nebo být 
držitelem průkazu ZTP, ZTP/P bez 
ohledu na věk. Další podmínkou 
je trvalé bydliště ve Varnsdorfu. 
V neposlední řadě musí zájemce 
vlastnit Identi fi kační kartu senio-
ra a kupóny, které vydává zdarma 
Městský úřad Varnsdorf. Přepra-
vovaná osoba může mít s sebou 
jednočlenný doprovod, který 
platbu za převoz nehradí. Sou-

částí  služby je i přeprava menších 
zavazadel – například invalidního 
vozíku, chodítka či francouzských 
holí.

Jak bude služba Senior taxi 
Varnsdorf fungovat?

Služba Senior taxi Varnsdorf 
bude v provozu každý pracov-
ní den od 7.00 do 16.00 hodin. 
Cena za přepravu se bude řídit 
ceníkem smluvního dopravce,

město seniorům nad 70 let věku 
a držitelům průkazu ZTP, ZTP/P 
bez ohledu na věk poskytne 
na jednu jízdu dotaci ve výši 
30 korun formou kupónu. Před 
jízdou bude potřeba dopravci 
předložit Identi fi kační kartu seni-
ora.

Co mám udělat, abych kartu 
a kupóny získal?

Pro využívání služby Senior taxi 

Varnsdorf je potřeba registrace. 
Ta bude probíhat v budově Měst-
ského úřadu Varnsdorf na adrese 
nám. E. Beneše 470, 407 47 Varns-
dorf, po předchozím objednání 
na telefonním čísle 722 503 007.

Zájemce po vyplnění formuláře 
obdrží Identi fi kační kartu senio-
ra, 6 kupónů na kalendářní mě-
síc (každý v hodnotě 30 korun) 
a získá další informace k využí-
vání služby včetně telefonního 
spojení na partnerské taxislužby 
zapojené do Senior taxi Varns-
dorf. Registraci může za zájemce 
vyřídit příbuzný na základě plné 
moci, která je dostupná na webo-
vých stránkách města www.varns-
dorf.cz.

                                                  Tomáš Secký

Varnsdorf     Na základě při-
jatých žádostí  proběhlo jednání 
dotační komise, která projekty 
podpořila částkou téměř půl 
druhého milionu korun. O přidě-
lení dotací rozhodla Rada města 
Varnsdorf.

Dotační program města Varns-
dorf je určen jako fi nanční pod-
pora formou neinvesti ční dotace 
na podporu kulturní, sportovní 
a další činnosti  dětí , mládeže 
a pro širokou veřejnost. Slouží jako 

zájem města pro zdravé využívání 
volného času občanů, k obohace-
ní kulturního a sportovního života 
ve městě, ke zvýšení vzdělávání 
a esteti ckého cítění a jako účinná 
forma prevence kriminality.

Město Varnsdorf v letošním 
roce podpořilo 90 žádostí  v celko-
vé výši 1 441 570 korun. V oblasti  
kultury a vzdělávání bylo podpo-
řeno 33 žádostí , v oblasti  tělový-
chovy a sportu 46 žádostí  a 11 
žádostí  v sociální a zdravotní ob-

lasti . Tři žádosti  nebyly na zákla-
dě nízkého bodového hodnocení 
podpořeny.

Žádosti  hodnoti la pěti členná 
komise ve složení Jan Šišulák, Ilo-
na Marti novská, Stanislav Hocko, 
Miloš Kostlán a Ladislava Křížová. 
Hodnocení žádostí  bylo provádě-
no anonymně na základě bodo-
vého systému podle stanovených 
kritérií. Členové komise se při 
hodnocení zaměřili na obsahové 
zpracování žádostí , přiměřenost 

a hospodárnost rozpočtu pro-
jektu, fi nanční spoluúčast vlastní 
nebo jiných partnerů, účel pro-
jektu, cílovou skupinu, zaměření 
projektu a jeho přínos a význam 
v dané oblasti .

V případě podjatosti  vůči ně-
které žádosti  se člen komise vzdal 
písemným prohlášením, aniž by 
bylo ovlivněno hodnocení žádos-
tí . Přehled schválených dotací na-
leznete na webových stránkách 
města Varnsdorf.              Tomáš Secký

Varnsdorf     V souvislosti  
s blížícím se termínem pro po-
dání daňových přiznání daně 
z příjmů proběhne tradiční vý-
jezd pracovníků Finanční správy 
do Varnsdorfu na radnici.

Stejně jako v minulých letech 
budou i tentokrát v rámci klient-
ského přístupu Finanční správy 
probíhat v průběhu měsíce břez-
na výjezdy pracovníků územních 
pracovišť Finančních úřadů na vy-

brané obce. Hlavním cílem je za-
jisti t pomoc obyvatelům s podá-
váním daňového přiznání k daním 
z příjmů. Na základě spolupráce 
a získaných zkušeností  z minulých 
let stanovil Finanční úřad jeden 
termín návštěvy na Městském 
úřadu Varnsdorf – nám. E. Beneše 
470, přízemí, dveře č. 25 (zaseda-
cí místnost) – 22. března 2023 od 
13.00 do 17.00 hodin.

                                                  Tomáš Secký
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Nastartujte vlastní podnikání na bezplatném kurzu

Celkový souhrn počasí za rok 2022 ve Varnsdorfu

Varnsdorf       Město ve spo-
lupráci s projektem Podnikni to! 
otevírá opakovaně bezplatný 
kurz pro občany města a okol-
ních obcí. Na kurzu se prakti cky 
naučí, jak najít podnikatelskou 
příležitost a krok po kroku ji pře-
tavit v úspěšné a výdělečné pod-
nikání. Na své si přijdou jak začí-
nající podnikatelé, tak i ti , kteří 
už podnikají a chtějí své projekty 
zkvalitnit a posunout dopředu. 

Podnikat se dá i s minimem 
začátečnických chyb a rizik. To 
je příslib, který kurz Podnikni to! 
dává svým účastníkům, kteří se 
rozhodnou zapojit do cyklu pěti  
setkání, která probíhají jednou 
týdně. Kromě prakti ckých postu-
pů, jak dát vlastnímu projektu 
hlavu a patu, se účastníci mohou 
těšit na lektora z řad lokálních 
podnikatelů. Na kurzu občané 
získají maximum prakti ckých in-
formací, jak položit pevné základy 
svého projektu, jak oslovit a získat 
zákazníky i to, jak si všechno peč-
livě a kvalitně propočítat. 

Nezáleží na tom, jestli je vaším 
snem mít malou lokální fi rmičku, 
přivydělat si vlastním projektem 

Varnsdorf      Počasí bylo 
v uplynulém roce ve standard-
ním režimu. Nebyly pozorovány 
žádné meteorologické extrémy.

Jarní období bylo suší. Poměr-
ně krátká zima. Oproti  tomu re-
lati vně výraznější nástup zimy 
2022/2023 v prosinci. Prosinec 
byl z hlediska dlouhodobého po-
zorování rozhodně vybočením 
z průměru. Za zmínku stojí zce-
la jasně pozorovatelné kouřmo 
26. července, respekti ve kouř 
z velkého požáru lesa v národním 
parku. Obloha byla spíše zatažená. 
Naopak bylo i několik velmi výraz-
ných dnů po sobě, které se vyzna-
čovaly úplným vyjasněním, a to 
i v měsících, kdy tomu tak nebý-
vá.

Zimní období bylo s malým 
sněhovým přídělem. Dne 22. led-
na bylo dosaženo 10 cm výšky 
sněhu, což bylo maximum celé 

zimy. Celkem nasněžilo 27 cm. 
Nutno zmínit, že pokud budeme 
brát celý kalendářní rok, musíme 
přičíst ještě prosinec, kdy napad-
lo za jediný měsíc 25 cm sněhu 
a byla současně dosažena maxi-
mální výška celého roku, a to 12 
cm. Celkem tedy za rok 2022 na-
padlo 52 cm sněhu. Poslední sně-
hové srážky byly 10. dubna. První 
naopak 18. listopadu. Poslední 
mrazivé ráno bylo 27. dubna. Nej-
chladnější den byl v prosinci, kdy 
bylo naměřeno -13,1 °C. V zim-
ním období to bylo jen -7,8 °C a to 
2. března.

Celkovou hodnotu srážek 
v tomto roce jsme naměřili 761,2 
ltr/m², což je průměrná hodnota. 
Maximální denní srážkový úhrn 
se zastavil na hodnotě 32,8 ltr/m² 
a to 25. června. 

Letní měsíce byly ve znamení 
střídavé oblačnosti . Oproti  loň-

skému roku jsme zaznamena-
li čtyřnásobek tropických dnů. 
Teploty tropických hodnot bylo 
dosáhnuto 12x a jenom v červnu. 
Maximální teplota celého roku 
dosahovala 19. června 33,9 °C. 
Tropické noci, kdy teplota nekles-
la pod 20 stupňů, jsme se stejně 
jako loni, a předloni nedočkali ani 
jedné. Noci byly všechny poměr-
ně chladné, o čemž svědčí i maxi-
mum 18,1 °C, které bylo dosaženo 
5. srpna.  Nejteplejší měsíc v roce 
byl srpen. Červen zaostal pozadu 
o necelý jeden stupeň. Bouřek 
a bouřkových jevů bylo zazname-
náno v našem okolí pouze devět. 

Pocitově příjemných dnů se 
stálejší teplotou, ale hlavně 
s jasnou oblohou, jsme se dočka-
li v říjnu a listopadu, kdy tedy od 
poloviny měsíce začala přibývat 
oblačnost. První polovina května 
a konec dubna bylo 22 dní v kuse 

bez výrazného deště. Na Váno-
ce bylo opět velmi dešti vo, beze 
sněhu s průměrnou teplotou 
7,4 °C. 

Žádné meteorologické jevy 
v našem okolí nedosáhly výraz-
nějšího stupně. Silný vítr jsme 
zaznamenali několikrát v roce. 
Maximální rychlosti  bylo dosaže-
no 30. ledna, kdy bylo naměřeno 
18,6 m/s. Maximální výše pří-
zemní teploty byla 17. srpna a to 
43,7 °C. Minimální přízemní tep-
lota opět netradičně v prosinci 
a to 18. s hodnotou – 14,6 °C. 

Poznámka: Teploty a veškeré 
měření se uvádí za meteorologic-
ký den, což je od 7:00 do 7:00 SEČ 
následujícího dne. Nebezpečné 
a jiné jevy se označují v meteo-
rologickém dni zpětně. Výpočet 
veškerých teplot je ve 2 metrech 
nad zemí. 

                                           Jaroslav Hocko

při zaměstnání, nebo vybudovat 
mezinárodní fi rmu. Na konci kur-
zu budete mít smysluplný projekt, 
a hlavně prakti cký plán, jak jej 
úspěšně rozjet. Kurz je vhodný 
jak pro zaměstnané lidi, tak pro 
lidi na rodičovské dovolené nebo 
studenty. Základním předpokla-
dem je chuť rozvíjet vlastní pro-
jekt. 

Absolventka kurzu Barbora shr-
nuje: „Kurz se mi opravdu líbil, 
dozvěděla jsem se mnoho nových 
informací. Naučila jsem se, jak 
hledat minimální produkt, ujasni-
la jsem si téma kupeckých počtů, 
stanovila si reálné cíle a uspořá-
dala svůj produkt. Líbil se mi i způ-

sob vedení kurzu lektorem, který 
všechny situace uměl převést na 
prakti cké příklady.“

Kurz probíhá za ofi ciální pod-
pory vedení města Varnsdorf, 
které i díky spolupráci s Podnik-
ni to! strategicky rozvíjí podporu 
podnikání a podnikavost svých 
občanů. „Město dlouhodobě pod-
poruje podnikatelské prostředí ve 
Varnsdorfu a jeho okolí různými 
formami. Konkrétně vstupem do 
projektu Podnikni to! chceme 
zvýšit počet nových, začínají-
cích podnikatelů v regionu, posí-
lit lokální konkurenceschopnost 
a zmírnit ekonomické dopady ne-
zaměstnanosti  a odlivu obyvatel. 

V současnosti  nás čeká již čtvrtý 
běh tohoto kurzu, kde si účastníci 
mohou mimo jiné osvojit, jak bez-
pečně a s minimem investi c rozjet 
vlastní podnikání. Po absolvování 
základních pěti  lekcí je podstat-
né, že účastníci mají možnost 
dále navštěvovat „podnikatelský 
klub“, jehož smyslem je dlouho-
dobé budování lokální komunity 
podnikavých občanů, která při-
spívá dalšímu rozvoji regionu,” 
dodává místostarosta města Jan 
Šišulák.

Kurz se skládá z 5 setkání, kte-
rá budou probíhat jednou týdně 
vždy v úterý. První workshop od-
startuje v úterý 11. dubna 2023 
v 17:30 v Městské knihovně ve 
Varnsdorfu, Otáhalova 1260. 
Účast je díky podpoře města 
Varnsdorf zdarma. Zájemci se 
můžou přihlásit na webu podnik-
nito.cz na podstránce s názvem 
Kurz podnikání ve Varnsdorfu 
nebo jednoduše napsat na e-mail 
heroudkova@podniknito.cz. Kurz 
povede zkušený podnikatel, maji-
tel společnosti  AWP Media, s.r.o., 
Adam Tesař.

                                             Tisková zpráva
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(dokončení ze str. 1)

Dobrovolní hasiči byli oceněni za pomoc při likvidaci
ničivého požáru v národním parku České Švýcarsko

Jiří Sucharda (vpravo) během vyhlašování výsledků; foto Vojtěch Resler

jich hlavním úkolem ale bylo zajiš-
tění čerpacích stanovišť ve Vysoké 
Lípě a v Jetřichovicích. Celou noc, 
během té nejhorší noci celého zá-
sahu, zasahovali po boku českých 
hasičů a byli skutečnou oporou 
celého zásahu.

„Ocenění si nesmírně vážím. 

Přebírám je sice já, jako velitel 
jednotky, ale jsou oceněním a po-
děkováním pro všechny členy naší 
jednotky, kteří se do boje s požá-
rem zapojili a kteří s ním, i za cenu 
vysokého rizika, bojovali, a nako-
nec nad ním i zvítězili. Jsem na 
své kolegy a kamarády velice hrdý 
a jsem rád, že tí mto způsobem 

děláme i čest našemu městu,“ ne-
skrýval hrdost velitel jednotky Jiří 
Sucharda. 

V proslovu předsedy saské vlá-
dy a starosty obce Grossschönau 
bylo opakovaně zdůrazňová-
no, že spolupráce jednotek 
Grossschönau a Varnsdorf trvá 
již od roku 1967. „Tyto jednotky 

jsou jedny z mála příhraničních 
hasičských sborů, které spolu 
nejen cvičí a udržují partnerskou 
spolupráci v době klidu, ale také 
spolupracují při reálných zásazích 
a stávají se tak příkladem 
pro další jednotky,“ zaznělo v pro-
jevu.

                                                             Redakce

Varnsdorf je třetím nejpřívětivějším městem 
pro podnikání v kraji, první je Chomutov

Ústecký kraj      Srovnávací 
výzkum Město pro byznys uká-
zal, že pro podnikatelskou sfé-
ru je v Ústeckém kraji ideálním 
místem Chomutov. Zasloužil se 
o to vstřícný přístup magistrátu 
k podnikatelům i výhodné pod-
mínky pro podnikání.

Na druhé příčce se v kraji umís-
ti l Most a na třetí  Varnsdorf. 
Srovnávací výzkum, jehož výsled-
ky jsou vyhlašovány na krajských 
setkáních Svazu měst a obcí, 
zpracovává analyti cká agentura 
Datank a hodnotí  v něm všech 
205 obcí s rozšířenou působností  
v České republice a městské části  
Hlavního města Prahy.

Chomutov se blýskl v testu 
elektronické komunikace

Chomutov si nejlepší pozici 
v rámci Ústeckého kraje vydobyl 
vysoce nadprůměrným počtem 
fi rem v přepočtu na 1000 obyva-
tel. Ty mají navíc velký výběr po-
tenciálních zaměstnanců na trhu 
práce, protože počet uchazečů 
o zaměstnání je zde v rámci kra-
je téměř nejvyšší. Chomutov má 
z celého kraje nejnižší index stáří, 
což je příslibem pro rozvoj podni-
kání také do budoucna. V rámci 
regionálního srovnání je zároveň 
v Chomutově pružný trh s nemo-
vitostmi, alespoň o tom svědčí 
velmi vysoký počet dokončených 
bytů v přepočtu ku změně počtu 
obyvatel.

Pokud jde o vynakládání fi -
nančních prostředků, lze radni-
ci pochválit zejména za dosta-

tečné výdaje do oblasti  sportu 
a bydlení. Chomutovská radnice 
nabízí podnikatelům, ale nejen 
jim, rovněž nadprůměrný počet 
úředních hodin. Především ale 
získal největší počet bodů v testu 
elektronické komunikace, který 
ověřuje rychlost a kvalitu odpo-
vědí na fi kti vní podnikatelské do-
tazy.

„My jsme moc rádi, je to pro 
nás překvapením, protože histo-
ricky jsme se neumísťovali v horní 
polovině. Myslím si, že je to vel-
mi dobrý nástroj zpětné vazby 
pro současné vedení města i pro 
vedení úřadu, že přistupujeme 
jednak k občanům, tak i k podni-
katelům tí m správným způsobem. 
Aktuálně se chystáme ne vel-
kou rekonstrukci bývalých měst-
ských lázní, ze kterých by mělo 
vzniknout nové kulturní centrum 
s novou knihovnou, kavárnou 

a dalšími prostory pro vzdělávání 
a setkávání. Plánujeme výstav-
bu nových bytů v centru města 
a vznik nového domova pro se-
niory,“ říká tajemník Magistrátu 
města Chomutova Robert Ple-
chatý.

Most má kvalitní webové 
stránky z pohledu podnikatele, 
ve Varnsdorfu nejrychleji narůs-
tá počet ekonomických subjektů

V Mostě je k dispozici nad-
průměrný počet dobíjecích sta-
nic pro elektromobily, a to i při 
přepočtu na množství zde sídlí-
cích fi rem. Nižší průměrná mzda 
a relati vní dostatek pracovních 
sil jsou lákadlem pro fi rmy, které 
v regionu hodlají podnikat. Město 
vynakládá nadprůměrné fi nanční 
prostředky především do oblasti  
vzdělávání. Most má velmi kvalit-
ní webové stránky z pohledu pod-
nikatele, který na nich nalezne 

v přehledné formě na jednom 
místě vše potřebné, co potřebuje 
pro komunikaci s veřejnou sprá-
vou a mnohé další.

Bronzový Varnsdorf se může 
pochlubit v regionu vůbec nej-
vyšším podílem fi rem s více než 
250 zaměstnanci v přepočtu na 
celkové množství ekonomických 
subjektů. Navíc meziroční změ-
na ekonomických subjektů je zde 
v rámci Ústeckého kraje rovněž 
nejvyšší. Město zaznamenává 
také nejvyšší podíl kapitálových 
výdajů na celkových výdajích 
a také nejnižší náklady na dluho-
vou službu.

„Nově zvolená zastupitelstva 
mají jedinečnou příležitost sle-
dovat a porovnávat výsledky své 
práce jak s minulým vedením, tak 
i s okolními městy či obcemi. Kaž-
doroční srovnávací výzkum Měs-
to pro byznys jim ukáže, zda jejich 
zvolená cesta vede k rozvoji jejich 
území, zda napomáhá dostateč-
ně rozvoji podnikatelských akti vit 
a tí m i celkové spokojenosti  míst-
ních občanů. Oceněná města jsou 
v každém kraji nositeli nových 
myšlenek, které dokázala přetavit 
v moderní a život usnadňující pro-
jekty. Účastníci našich krajských 
setkání si je už bez slavnostního 
vyhlašování regionálních výsled-
ků tohoto výzkumu neumí před-
stavit. Řada vítězů a oceněných 
jsou našimi členy, což nás velmi 
těší,“ říká předseda Svazu měst 
a obcí ČR Franti šek Lukl.

                                             Tisková zpráva
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V sezóně zpracujeme i čtrnáct tun prádla 
za měsíc, říkají majitelé Fredy‘s pradlenky

Jóga pro onkologicky nemocné ve Varnsdorfu

Varnsdorf  Zamířili jsme do 
prostředí, které čtenáře určitě 
zaujme. Vydali jsme se toti ž do 
varnsdorfské Fredy‘s pradlenky, 
která sídlí v areálu fi rmy CZECH 
PAN v ulici Československých 
letců 786. Setkali jsme se s Lu-
cií Riedel, Kateřinou Plíhalovou 
a Manfredem Riedelem, aby-
chom vám přiblížili jejich cestu.

V minulosti  už se Lucie Riedel 
s tí mto pracovním prostředím se-
tkala, o prázdninách toti ž chodí-
vala do jedné prádelny brigádně 
vypomáhat. S nápadem podnikat 
ale přišel její tatí nek, Manfred 
Riedel, přibližně před pěti  lety. 
Společně se nakonec rozhodli 
tento záměr uskutečnit. Hleda-
li vhodné prostory, které nalezli 
v areálu fi rmy CZECH PAN, a ve 
spolupráci s Kateřinou Plíhalovou 
nakonec vznikla v roce 2019 Fre-
dy‘s pradlenka (správně tušíte, 
že je název odvozen od křestního 
jména Manfred).

Provozovna prádelny prošla 
rozsáhlou rekonstrukcí, aby spl-
ňovala všechny předpoklady, 
složité bylo i získání počátečního 
vybavení. „Tím, že naše prádelna 
byla nová a neznámá, velké fi r-
my dodávající odpovídající prá-
delenskou techniku se s námi ani 
nechtěly bavit. Nakonec se nám 
podařilo nalézt fi rmu Domus, se 
kterou spolupracujeme dodnes,“ 
vysvětluje Lucie Riedel. 

Dalším nesnadným úkolem 
bylo zvládnutí  provozu za covido-
vé pandemie a poté i energeti cké 
krize. „Při rapidním zvýšení cen 
za energie jsme společně hle-
dali cesty, jak co nejvíce ušetřit. 
Proto jsme se rozhodli investo-
vat do technologií, které nám to 

umožnily,“ říkají. O technologie se 
stará Manfred Riedel a díky jeho 
pohotovému jednání vše klaplo a 
prádelna mohla fungovat dál. Pří-
kladem toho jsou například úspor-
né sušičky, ohřev vody a vytápění 
fi rmy Domus. Areál prádelny měl 
danou kapacitu elektřiny, kterou 
mohli odebrat, takže měli ze za-
čátku omezený objem přijatých 
zakázek, po čase ale začali kapaci-
tu navyšovat. Měsíční zpracovaný 
objem prádla byl v počátcích oko-
lo dvou tun, nyní dokážou zpraco-
vat až čtrnáct tun prádla za měsíc.

Mají tři průmyslové pračky, čtyři 
sušičky, dva mandly, dvě výrob-
ní linky a nově i čistí renský stroj. 
Prací prostředky jsou automati cky 
dávkované, to umožňuje připravit 
speciální programy pro různé typy 
texti lií a znečištění. Zde je fi rma 
Professional support dlouhole-
tým partnerem. Perou, mandlují, 
žehlí, skládají a balí prádlo pro ob-
chodní a průmyslové fi rmy, hotely 
a restaurace, pečovatelské domy, 
nemocnice a sanatoria, spolky 
a zájmové kluby. „Přijímáme za-
kázky i z běžných domácností , 
včetně osobního prádla. To činí 
v současnosti  zhruba 15 % z cel-
kového počtu zakázek.“ popisu-
je Lucie Riedel. Velkou výhodou 
je, že disponují vlastní dopravou 
s mezinárodním povolením a vozi-
dly, kterými mohou prádlo svážet 
a následně rozvážet. Tato nabídka 
platí  jak pro fi rmy, restaurace, ho-
tely, tak i pro domácnosti . „Už se 
nám stalo, že zavolala paní, kte-
rá utrpěla zlomeninu a nemohla 
si tí m pádem doma vyprat. I při 
těchto situacích můžeme pomo-
ci. Tím, že patříme mezi menší 
podniky, můžeme ke svým zákaz-

níkům přistupovat individuálně,“ 
vysvětlují. Prádlo sváží osobně 
Manfred Riedel, tí m mohou za-
jisti t 100% servis. Mimo Šluknov-
ského výběžku a přilehlého blíz-
kého okolí mají i mnoho klientů 
z Německa. V současné době jsou 
zde čtyři kmenoví zaměstnanci 
a šest brigádníků, kteří se střídají 
dle aktuální potřeby. 

V pradlence se postarají o ná-
sledující texti lie: oděvy (košile, 
svetry, bundy, kalhoty, spodní 
prádlo, ponožky, bundy, oble-
ky a šaty), rovné prádlo (ubrusy, 
ubrousky, povlečení), polštáře, 
deky, podsedáky, závěsy a záclo-
ny, rohožky a ostatní (zástěry, ha-
dry, ručníky, podložky, sportovní 
oblečení a dresy, mopy, pracovní 
oděvy). „Od července loňského 
roku také nabízíme služby čistí r-
ny. Není pro nás problém vyčisti t 
například plesové či svatební šaty, 
ale i motorkářské oděvy, obuv, 
jako kožené válenky, zákazníci 
k nám vozí i koňské deky, pelíšky 
svých mazlíčků a mnoho dalšího,“ 
popisují. Věci do prádelny mo-
hou zákazníci přivézt osobně do 
areálu stavební fi rmy CZECH PAN 
v ulici Československých letců 
786 ve Varnsdorfu. Vjezd je ozna-
čen cedulemi, ale může se stát, 
že bude z bezpečnostních důvo-
dů zavřená vstupní brána. Stačí 
jen zazvonit nebo zavolat obslu-
ze prádelny v provozní době od 
pondělí do pátku 6:00 – 14:30, 
v jiné časy po individuální domlu-
vě. Další možností  je on-line ob-
jednávka vyzvednutí  prádla přes 
formulář na webových stránkách 
www.pradelnavarnsdorf.cz, nebo 
telefonicky na čísle +420 731 554 
898.

Pracovníci prádelny po převzetí  
texti lie zkontrolují, roztřídí, pro-
zkoumají ští tky na oblečení, druh 
látky, ošetří případné skvrny a po-
tom už vše putuje na zvolený typ 
praní, sušení a další. „Mezi naše 
další služby patří i oprava prá-
dla, impregnace, košilový servis 
a našívání log na texti lie. V dneš-
ní době také pozorujeme trend, 
kdy si lidé raději nechají texti l vy-
čisti t a opravit, než aby zbytečně 
investovali do nového, když ten 
původní může dobře sloužit. Po 
covidu lidé častěji využívají čištění 
peřin, polštářů, chráničů matrací 
a podobně, “ dodávají. Při zadání 
zakázky se domlouvá cena podle 
standardního ceníku a termín do-
dání je na domluvě. „Snažíme se 
o neustálý rozvoj a máme samo-
zřejmě i spousty plánů do budouc-
na. Rádi bychom po výběžku do-
mluvili sběrná místa, přemýšlíme 
i o samoobslužné prádelně. Vše 
závisí na dalších faktorech, takže 
uvidíme, jak se bude doba vyví-
jet dál. Rádi bychom všem našim 
stávajícím zákazníkům poděkovali 
za přízeň a budeme se těšit na se-
tkání s novými zákazníky u nás ve 
varnsdorfské Fredy‘s pradlence,“ 
říkají na závěr.             Barbora Hájková

Varnsdorf    Máte ve svém 
okolí onkologického pacienta, 
který by měl zájem o cvičení, 
ale netroufne si na běžnou lek-
ci? Nebo jste sami onkologic-
kým pacientem? Můžete využít 
nabídky lekcí jógy pro onkolo-
gicky nemocné, které probíhají 
v tělocvičně v budově plavec-

kého bazénu ve čtvrtek od 9:30 
hodin pod vedením Kateřiny 
Hrazdirové.

„Lekce jógy pro onkologicky 
nemocné jsou fyzicky nenáročné, 
jde o kombinaci jemného fyzic-
kého cvičení, dechového cvičení 
a vizualizace. Lekce jsou uzpů-
sobené individuálním potřebám 

klientů, klienti  na ně docháze-
jí tak dlouho, dokud nezískají 
sílu jít na „normální“ lekci nebo 
provádět jiné fyzické akti vity. 
Lekce jsou zdarma a v současné 
době jsou hrazeny z fi nančního 
příspěvku Teplárny Varnsdorf, 
a.s.“ Pokud se pro cvičení roz-
hodnete, je třeba se předem 

přihlásit na uvedených kontak-
tech. Pak už stačí vzít si pohodl-
né oblečení, podložku na cvičení 
a dorazit do varnsdorfského ba-
zénu. Více informací naleznete 
na wwww.katerinahrazdirova.cz, 
e-mailu info@katerinahrazdirova.
cz nebo telefonu 605 541 023.

                               Barbora Hájková

Telefon
+420 731 554 898

Webové stránky
www.pradelnavarnsdorf.cz

Facebook
Fredy‘s pradlenka

Adresa
Čsl. letců 786, Varnsdorf
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MAP III: Moderní trendy ve školách na Šluknovsku
Název projektu: Místní akční plán rozvoje vzdělávání III pro SO ORP Varnsdorf a pro SO ORP 
Rumburk – Akční plánování v území. Reg. č. žádosti: CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023024

PR ČLÁNEK

Varnsdorf     Jaké má být 
vzdělávání v regionu? Jaké jsou 
místní potřeby a co je naléhavé? 
Tyto otázky si kladou zřizovate-
lé škol, ředitelé, učitelé, rodiče, 
vzdělávací organizace, neziskov-
ky a další. V partnerství pracují 
v rámci projektu Místní akční 
plán rozvoje vzdělávání (MAP) 
a vytváří společně strategický 
rámec pro místní vzdělávání.

„Konkrétně to znamená, že ti to 
partneři společně stanovují prio-
rity pro místní vzdělávací politi -
ku. Do MAPu se zapojily všechny 
mateřské a základní školy z Rum-
burska a Varnsdorfska, odborníci 
z pedagogických poradenských 
zařízení, zástupci měst i nezisko-
vých a dalších organizací. Zastou-
pení je velmi pestré,“ doplňuje 

Hana Kracmanová, hlavní mana-
žer projektu MAP III.

Díky MAPu dochází ke zjišťová-
ní potřeb i plánování jednotlivých 
kroků k rozvoji kvalitního společ-
ného vzdělávání dětí  a žáků. Plá-
nování se týká oblasti  předškol-
ního a základního vzdělávání, ale 
i zájmového a neformálního vzdě-
lávání. „V rámci projektu pracuje 
několik pracovních skupin. Na 
setkání zveme odborníka k vybra-
nému tématu. Součástí  je disku-
se, sdílení a výměna zkušeností  
všech zúčastněných,“ přibližuje 
povahu práce Lenka Petráková, 
analyti k projektu MAP III a do-
dává: „Pracovní skupiny si kladou 
za cíl přispět k tomu, aby každé 
dítě mělo ve vzdělávání podmínky 

a možnosti  maximalizovat svůj 
potenciál, jinými slovy, aby mohlo 
naplno rozvíjet své vlohy a nadání 
a bylo v tomto rozvoji podporová-
no.“

V posledních měsících se členo-
vé pracovních skupin věnovali po-
drobněji propojování každodenní-
ho využívání technologií ve výuce 
již na 1. stupni základní školy, kte-
ré souvisí s celostátní revizí rám-
cového vzdělávacího programu, 
zvýšenou potřebou psychologické 
péče o žáka i učitele (well-being, 
duševní hygiena), práci s informa-
cemi a dezinformacemi i zlepšení 
orientace ve virtuálním světě so-
ciálních sítí  a dalším tématům. Na 
28.2.2023 jsme připravili setkání 
s Bobem Kartousem o změnách 

ve výchově a vzdělávání, které 
přináší do našich životů digitální 
dimenze.

Projekt MAP III realizuje MAS 
Český sever, z.s. Ten navazuje na 
dva předchozí projekty, díky kte-
rým proběhla řada vzdělávacích 
akti vit v regionu, konkrétně jsme 
uspořádali 54 různých akcí (od 
konference, výjezdních setká-
ní, seminářů, dílny, venkovních 
exkurzí a mobilních laborato-
ří), kterých se účastnilo celkem 
10 ti síc účastníků z Rumburska 
a Varnsdorfska. Nejvíce akti vit 
bylo uspořádáno pro děti  a žáky 
(více jak 7 ti síc dětských účastní-
ků). Pedagogických a nepedago-
gických pracovníků bylo zhruba 
2 ti síce.                           Tisková zpráva

Přípravná třída nabízí dětem šanci připravit se na školu

Zdravotní ústav nabízí informativní rozbor vody

Varnsdorf     S příchodem dru-
hého pololetí  se kvapem blíží 
zápis dětí  do první třídy a s ním 
i spojené časté otázky: Je moje 
dítě zralé do první třídy? Nemě-
li bychom ho pro jistotu nechat 
ještě jeden rok ve školce? Co 
když dostane odklad? 

Máme pro vás výborné řeše-
ní, a tí m je možnost předškolní-
ho vzdělávání v přípravné třídě, 
která na IZŠ Karlova funguje již 
od roku 2002. V letošním škol-
ním roce, pro velký zájem, škola 
otevřela dvě přípravné třídy, do 
kterých docházejí děti  předškolní-
ho věku a děti  s odkladem školní 
docházky. Hlavním a stěžejním 

cílem přípravné třídy je připravit 
dítě k bezproblémovému nástu-
pu do první třídy a adaptovat se 
na školní prostředí, ve kterém se 
děti  postupným zvykáním zbavují 
případného stresu v roli prvňáč-
ka. Přípravná třída nabízí spoustu 
různorodých akti vit pro děti , skr-
ze které se rozvíjí jejich komuni-
kační dovednosti , utváří se hrubá 
a jemná motorika se zaměřením 
k přípravě psaní a ztvárňují se 
základní matemati cké představy. 
Různorodé činnosti  pak napo-
máhají trénovat pozornost, sou-
středění a naslouchání, podporují 
hudební, výtvarný a pracovní pro-
jev. 

Přípravná třída pro děti  vnáší 
nový náhled na školu, každý den 
v přípravné třídě je jiný, rozmanitý, 
připravují se pro děti  akti vity „uši-
té na míru“ každému jedinci, ale 
i kolekti vu. Zapojují se do různých 
projektů, děti  se učí skrze prožit-
ky v podnětném prostředí. Dny 
v přípravné třídě jsou pestré, plné 
smíchu, ale i důkladného soustře-
dění. Takový jeden zajímavý den 
v přípravné třídě mohly zažít děti  
z varnsdorfské mateřské školy Na 
Kopečku, kdy měly možnost při-
pojit se k žáčkům přípravných tříd. 
S radostí  a velkou odhodlaností  se 
pusti ly do plnění připravených ak-
ti vit, které jsou každý den připra-

veny pro děti  z přípravných tříd. 
Společně pak plnily úkoly na inter-
akti vní tabuli, a dokonce se sti hly 
zapojit do pracovních činností , ze 
kterých si odnesly jimi vytvořený 
výrobek.

Přípravná třída zajišťuje: Vy-
učování od 8:00 do 11:40 hodin, 
malý kolekti v dětí  (10 – 15), děti  
se neklasifi kují (neznámkují), ra-
dostné klima, v ranních i odpo-
ledních hodinách děti  mohou na-
vštěvovat školní družinu. Zájemci 
najdou více informací na www.
izskarlovka.cz nebo mohou na-
vští vit přímo školu, kde jim rádi 
zodpoví veškeré dotazy.

                                    Markéta Bacharová

Varnsdorf  Zdravotní ústav 
si pro občany využívající indi-
viduální zdroje (studny, vrty) 
k zásobování domácností  pitnou 
vodu připravil informati vní roz-
bor pitné vody za zvýhodněnou 
cenu.

Informati vní rozbor pitné 
vody bude Zdravotní ústav pro-
vádět za zvýhodněnou cenu do 
26. května. Pro rozbor je nutné 
vyzvednutí  vzorkovnic na praco-
višti  Zdravotního ústavu. Nejbližší 
pracoviště včetně provozních ho-

din najdete na webových strán-
kách www.zuusti .cz, nebo po te-
lefonické domluvě na zákaznické 
lince 844 060 606.

„Mezi lidmi je o tyto informace 
trvalý zájem. Jen většinou nema-
jí povědomí jak a kde si takový 

rozbor zajisti t,“ dodává Zdravotní 
ústav. Cena rozboru je stanove-
na na 870 korun s DPH a zahr-
nuje výsledkový akreditovaný 
protokol o zkoušce včetně posud-
ku.

                                                  Tomáš Secký



PODĚKOVÁNÍVZPOMÍNKA

Místní skupina Českého čer-
veného kříže zve na výroční 

členskou schůzi dne 
22. března 2023 v 15.30 hod. 

na polikliniku (1. patro).

 Sběr šatstva začne v úterý 
28. března 2023 na poliklinice.

Každé úterý 
od 14.00 hod. – 16.00 hod. 

ČESKÝ ČERVENÝ 
KŘÍŽ
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Úmrtí v únoru

Jaroslava Březinová 87 let
Pavel Vlastník 76 let
Ingrid Pecková 87 let
Eva Matyášová 75 let
Marcela Hessová 81 let
Jiří Harák 90 let
Helga Strašilová 83 let
Oldřich Hejduk 75 let
František Burda 83 let
Anna Kobrzková 79 let
Milena Glierová 94 let
Ema Fritschová 63 let
Maruška Lisá 76 let

ÚMRTÍ

S lítostí v srdci 
oznamujeme, že dne
13. února 2023 nás 
navždy opustil ve 
věku nedožitých 91 
let pan Jiří Harák. 

S láskou vzpomínají manželka, dcera 
a syn s rodinami.

Dne 21. března 
uplyne 12 let od 
úmrtí naší milované 
maminky, babičky 
a prababičky paní 
Anny Krajmerové. 
Stálou vzpomínku 

věnují děti s rodinami.

Před 7 roky dne 20. března náhle ze-
mřel manžel, tatínek, dědeček, pra-
dědeček pan Josef Radoň starší. 
Dne 29. března 2021 umřel syn Josef 
Radoň. S bolestí a žalem vzpomínají 
manželka, máma, sestra Věra, Vašek, 
Kristýnka se Samem, Karel s Marií, 
kamarádi, příbuzní. 
Zapadlo sluníčko, už šlo spát,
utichlo Tvoje srdíčko,
neslyším Tvůj hřejivý, milý hlas.
nastal mi přesmutný, neveselý čas.

Rádi bychom poděkovali MUDr. Járo-
vi, sestrám a dalšímu ošetřujícímu 
personálu v LDN 3. ve Varnsdorfu, za 
příkladnou a vstřícnou péči o naši ma-
minku Hanu Kelnerovou v posledním 
měsíci jejího života. Děkují manželé 
Hruškovi.

 
   
11.-12.3.2023  
MUDr. Hladík Pavel  
Weberova 1537/7, Děčín VI  
Tel. 412 539 298

18.-19.3.2023  
MUDr. Plyushchakov Oleksandr
Myslbekova 404/23, Děčín 1 
Tel. 732 329 007

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Svozy pytlového tříděného odpadu    
    16.03. a 23.03.2023 od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Inzerce

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.cz.
Opravy vodo, elektro, práce se 
dřevem, montáž a opravy ná-
bytku, drobné zednické práce, 
ořez stromů a keřů.

Hodinový manžel domác-
nost. Drobné opravy, malo-
vání, zednické práce a další 
druhy práce dle poptávky. 
Zn: rychle, levně, spolehlivě. 
Tel.: 731 802 622

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Srdce dětí z MŠ Národní
patří místním seniorům

Robotický kroužek v Rybništi lákal

Setkávání dětí  z MŠ Na kopečku se seniory probíhá již několik let; foto MŠ Národní

Varnsdorf    Již několik let se 
mateřská škola Na kopečku v Ná-
rodní ulici účastní projektu Me-
zigeneračních setkávání před-
školních dětí  a seniorů z Domu 
s pečovatelskou službou.

V rámci výtvarných činností  tak 
dochází k vzájemnému obohacení 
a vzniku nových přátelství. Děti  
nenechají na „své“ babičky a dě-

dečky dopusti t, proto jejich vol-
ba, komu darují papírové srdce 
do celostátní soutěže Srdce s lás-
kou darované, byla jasná. Malé 
výtvarníky z Varnsdorfu může-
te podpořit i vy na stránkách 
www.srdceslaskou.cz, kde bude 
od 15. března probíhat veřejné 
hlasování.

                        MŠ Národní – Na kopečku

Rybniště     V úterý 28. února se 
zájemci z řad rodičů, žáků jiných 
škol, vedení obce i široké veřej-
nosti  seznámili s výsledky několi-
kaměsíční práce kroužku Roboti -
ka a konstruování.

Roboti cký kroužek v ZŠ Rybniště 
vede Petr Gronát, který má boha-
té zkušenosti  z oblasti  umělé in-
teligenci (AI) a kyberneti ky, které 
mimo ČR nasbíral také ve Francii, 
USA a na Taiwanu. Návštěvníkům 
byly odprezentovány nejen hotové 

výrobky, tedy prototypy dálkově 
ovládaných roboti ckých vozítek, 
ale zároveň technologie použité 
při stavbě. Možnost řídit uvedená 
vozítka s FPV brýlemi využili se zá-
jmem všichni hosté. 

Na kroužku se děti  učí základy 
elektronických obvodů a schéma-
ti ckých značek, modulaci signálu, 
pájení, jednoduché mechanismy 
a seznamují se s 3D ti skem. Svým 
obsahem pro první stupeň je v Če-
chách unikátní.         Marti na Kočišová
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Sálovkáři přepsali historii a postoupili do Final Four
Varnsdorf   Tým Futsal Varns-

dorf zvládl čtvrtf inálovou sérii 
play-off  proti  Zlínu a v rámci Ce-
lostátní ligy sálové kopané po-
stoupil mezi nejlepší čtyři. 

Po domácí výhře 8:5 zajíž-
děl Varnsdorf do Zlína, kde sice 
v utkání vedl, ale nakonec prohrál 
3:4. „Ani tentokrát se naše sesta-
va nerodila lehce, bylo mnoho 
omluvenek, takže s námi jeli klu-
ci ze širšího kádru. Marti n Fiala 

a Tadeáš Skotnica přitom v letošní 
sezóně neodehráli ani minutu. Ale 
výkonem nezklamali,“ hlásil Mar-
cel Mikolášek, trenér a šéf klubu 
Futsal Varnsdorf.

Třetí  rozhodující čtvrtf inálové 
utkání se hrálo v sobotním pod-
večeru v severočeském Varnsdor-
fu. Domácí tým chtěl navázat na 
svoji úvodní výhru, hosté ze Zlína 
chtěli ještě o Final Four zabojo-
vat. Od úvodního hvizdu se strhla 

velká bitva, která v prvním dějství 
přinesla hned sedm branek. Do-
mácí se ujali vedení, hráči z Baťo-
va města dokázali rychle srovnat. 
Varnsdorf poté dvakrát udeřil, 
Zlín posléze snížil na jednobran-
kový rozdíl. Domácí do půle ještě 
dokázali své vedení navýšit na roz-
díl tří branek.

Ve druhém dějství se zaplněná 
hala branky už nedočkala. Přesto 
duel přinesl mnoho emoti vních 

soubojů, strkanic či pádu roz-
hodčího. K vidění bylo množství 
brankových příležitostí , ale oba 
brankáři se předháněli ve skvě-
lých zákrocích. Domácí si nakonec 
historický postup do Final Four už 
pohlídali a dokráčeli ke konečné 
výhře. 

Ve Final Four skončil Varnsdorf 
na skvělém třetí m místě. Více při-
neseme v dalším čísle Hlasu seve-
ru.                                              Redakce

Skvěle! Atleti přivezli z kraje jedenáct medailí

Sportovní hala hostila Memoriál Karla Hofmana

Varnsdorf     Poslední ledno-
vou sobotu se v Jablonci nad 
Nisou konal halový Krajský pře-
bor staršího žactva, mužů a žen. 
Na start se postavili i závodníci 
z TJ Slovanu Varnsdorf, své starty 
proměnili na pět medailí. 

Tři zlaté medaile v nových osob-
ních rekordech získal Filip Hanza-
lík. V běhu na 60 m v čase 7.37 
s, v běhu na 150 m – 17.94 s a v 
běhu na 300 m – 38.28 s. Stal se 
tak trojnásobným přeborníkem 
kraje v daných disciplínách. Dvě 
stříbrné medaile vybojoval Sebas-
ti en Mádl. A to ve vrhu koulí, kde 
poslal náčiní do vzdálenosti  11, 90 
m a stejně jako Filipovi se i jemu 
dobře vedlo v běhu na 60 m, kde s 

časem 7.47 s obsadil krásné druhé 
místo. Také ostatní atleti  se posta-
rali o pěkné umístění a několikrát 
překonali svá osobní maxima. 

Výsledky: 
Lucie Drunecká: 5. místo ve

vrhu koulí, 27. místo v běhu 
na 60 m, Gabriela Čepeláková: 
22. místo v běhu na 60 m a 23. 
místo v běhu na 150 m, Ondřej Za-
jíček: 15. místo v běhu na 150 m 
a 11.  místo ve skoku vysokém, 
Vanesa Ivaškovyčová: 6. místo 
ve vrhu koulí a Josef Tomašov: 
5. místo v běhu na 400 m v kate-
gorii mužů. 

Únor byl ve znamení krajských 
přeborů nejmladších, mladších 
žáků, dorostenců a juniorů. Nej-

mladší atleti  závodili v trojboji (50 
m, dálka a medicinbal). Nejlépe z 
minipřípravky se vedlo Karlu Kří-
žovi – 17. místo, Charlott ě Pro-
cházkové 7. místo, Anně Šeráko-
vé 12. místo a Anně Křivohlavé 
19. místo. Z přípravky nejlep-
ší místa obsadily Ella Müllerová 
17. místo a Emily Draská 18. mís-
to. V kategorii mladších žáků 
a žákyň získala varnsdorfská atle-
ti ka dva ti tuly Krajského přebor-
níka: Marti n Mareš ve výšce a Jan 
Bezchleba na 200 m. Bronzové 
medaile vybojovali Jiří Šeps – 60 
m, Viktorie Mádlová – 60 m a Kris-
ti án Pícha ve vrhu koulí.

V neděli 19. února se závodů 
zúčastnili také junioři a doros-

tenci. Nejlépe se vedlo Marku 
Košínovi, který se stal Krajským 
přeborníkem ve skoku vysokém 
v novém osobním rekordu 171 
cm. Ve vrhu koulí se Košín umísti l 
na krásném 6. místě. Ve vrhač-
ském sektoru také závodil Šimon 
Haufert, ten obsadil 7. místo. 
Letošní halové závody byly pro 
varnsdorfskou atleti ku úspěšné, 
celkem si přivezli 11 medailí napříč 
všemi atleti ckými disciplínami. 

Dva atlety nyní čeká vrchol ha-
lové sezóny, a to účast na MČR 
v Ostravě. Filip Hanzalík se posta-
ví na start v běhu na 60 a 300 m. 
Sebasti en Mádl v běhu na 60 m 
a ve vrhu koulí.   

                               Atleti cký oddíl Varnsdorf

Varnsdorf    V neděli 19. února 
proběhlo tradiční zahájení nové 
závodní sezóny ve sportovní hale 
Varnsdorf. Letošní 21. ročník pa-
třil k nejlépe obsazeným vůbec, 
velkou zásluhu na tom měl Sokol 
Dvůr Králové, který dovezl tře-
ti nu startovního pole. Startovní 
listi na tak byla bohatě obsazená 
od nejmladších žáků až po vr-
cholnou kategorii nad 50 let. 

Po krátkém úvodu byl zahájen 
závod kategoriemi na 4,5 m, což 
byl takový malý přebor Sokola 
Dvůr Králové. Závod zahájily žá-
kyně. Holky se s lanem praly sta-
tečně, pro některé z nich to byl 
první závod vůbec a neobešlo se 
to bohužel i bez drobného zra-
nění v podobě spálených prstů. 
Medailové pozice osadily Zuzana 
Kotková s časem 12,18 s, Kateři-

na Schreiberová v čase 10,87 s 
a jasné vítězství urvala s časem 
6,36 s zkušená závodnice Anežka 
Holanová.

Spolu s žákyněmi pod lano 
usedli také zástupci žákovské ka-
tegorie. Tady se jednalo o pouhé 
formální rozdání medailí mezi tři 
zástupce Sokola Dvůr Králové, 
stačilo si jen počkat, jak se rozdě-
lí. Bronzovou příčku s odstupem 
od prvních dvou si zasloužil Da-
niel Báča s časem 10,95 s. Dru-
hou příčku vybojoval s drobnou 
ztrátou na vítěze Matěj Holan 
v čase 6,77 s. Vítězství bral na-
prosto jasně od prvního pokusu 
Michal Lukáš. Ve třech pokusech 
se mezi svými časy lišil o pouhou 
seti nu, což byla nejvyrovnanější 
série pokusů celého závodu.

Jako další se představila kate-

gorie žen, která měla bohužel 
jen jedinou zástupkyni, a to Janu 
Hurdálkovou ze Sokola Libčice 
nad Vltavou. Hurdálková zašpl-
hala všechna 4 kola ve vyrovna-
ných pokusech, kdy nejlepší měl 
hodnotu 6,34 s hned v prvním 
kole. 

Kategorie na 4,5 m uzavřeli 
dorostenci, kde se opět jedna-
lo o oddílový souboj, tentokrát 
Všestrannosti  Sokola Brno I. Sou-
boj hůře skončil pro Daniela Ro-
mana, který lezl v rozmezí šesti  
až sedmi sekund. Nejlépe se mu 
zadařilo v druhém kole, kdy si 
zapsal nejlepší výsledek 6,15 s a 
tí m potvrdil své stříbrné umístění. 
Nejvyšší příčku si zasloužil Marti n 
Ludva za čas 4,35 s také z druhého 
kola.

Po velmi pěkném závodě na 

krátkém laně následovalo přesta-
vení časomíry do výšky 8 m na 
hlavní mužské kategorie. Medailo-
vé pozice si poslední trojka hlídala 
od začátku závodu a do poslední 
chvíle to byl zajímavý a napínavý 
závod. Třetí  pozici udržel Ondřej 
Klíč s nejlepším časem ve čtvrtém 
kole, a to sice 6,42 s, což je jen těs-
ně za jeho maximem. Finále jak se 
patří pak zajisti li poslední dva zá-
vodníci, kteří se do poslední chvíle 
snažili dostat maximum z prvního 
závodu sezóny. Souboj bohužel 
dopadl hůře pro Marti na Vacka 
a bral tak s časem 5,68 s stříbrnou 
placku. Zasloužené vítězství si tak 
odnesl v novém osobním rekordu 
5,59 s Adam Novotný ze Sokola 
Praha Libeň, tohoto času dosáhl 
až v posledním kole. 

                      Jan Jarý, redakčně kráceno



6 
K

č- periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Město Varnsdorf v nákladu 1 700 ks. IČ 00261718. Šéfredaktor 
Tomáš Secký (telefon 723 652 593), MěÚ, nám. E. Beneše 470. Příspěvky a inzerci přijímá redakce na e-mail. adrese hs@varnsdorf.cz. Nevy-
žádané příspěvky se nevracejí, redakce nezodpovídá za obsah inzerce. Povoleno MK ČR pod č. E 12234. Tisk a grafi cké zpracování Marek 
Dvořák Tiskárna Trio Varnsdorf. Toto číslo vyšlo 9. března 2023. Příští číslo vyjde 23. března 2023. Redakční uzávěrka 13. března 2023.

Tomáš Secký (telefon 723 652 593), MěÚ, nám. E. Beneše 470. Příspěvky a inzerci přijímá redakce na e-mail. adrese hs@varnsdorf.cz. Nevy-

Fotbal: Generálka vyšla, na řadu přichází liga

Hokejisté nestíhali. Lípa byla jinde, přiznal Kácha 

8 5 9 4 1 7 2 5 0 0 0 1 4 50

Varnsdorf  Fotbalisté zakon-
čili přípravu na jarní část sezó-
ny vysokým vítězstvím 7:1 nad 
třeti ligovým Ústí m nad Labem. 
Hatt rickem se blýskl Abdullahi 
Tanko.

Severočeské derby vyšlo lépe 
Varnsdorfu, který od prvních mi-
nut dominoval na hřišti . Už v páté 
minutě se poprvé prosadil Ab-
dullahi Tanko, který do poločasu 
přidal ještě další dvě trefy a završil 
tak hatt rick. Čtvrtou trefu do sítě 
Army poslal ve 45. minutě Pavel 
Osmančík, který do Varnsdorfu 

přišel na hostování z Bohemians 
1905.

Do druhé půle udělal Miroslav 
Holeňák několik změn v sestavě. 
Varnsdorf byl i nadále lepším tý-
mem, což vyústi lo v pátý gól hned 
ve 47. minutě, který vsíti l Ondřej 
Bláha. Dvacet minut před koncem 
hrací doby přidal další branku Pav-
lo Rudnytskyy. Ústí  nad Labem si 
čestnou trefu připsalo v 75. mi-
nutě, na tu vzápětí  odpověděl 
Ladislav Dufek a upravil tak na ko-
nečných 7:1 pro FK Varnsdorf.

„Jsme samozřejmě rádi, že jsme 

dnes vyhráli, ale to nic nezname-
ná. Důležitý bude zápas za týden 
v Prostějově. Pro povzbuzení se-
bevědomí je ale taková výhra dob-
rá,“ řekl po utkání trenér Miroslav 
Holeňák. „Za týden už se bude 
hrát na přírodní trávě, dnes jsme 
hráli na umělce. Co vím od trené-
ra Ústí , tak soupeř byl dnes hodně 
oslabený, takže určitě nepodléhá-
me nějaké euforii z dnešního vý-
sledku,“ dodal.

„Zápas jsme konečně zvládli jak 
herně, tak výsledkově. Měli jsme 
ještě dost šancí, které se daly vy-

Varnsdorf  Před čtvrtf inále 
play-off  krajské ligy si hokejisté 
Varnsdorfu proti  České Lípě vě-
řili. Realita byla ale krutá. Dvě 
jasné porážky, patnáct inkasova-
ných branek a konec sezóny. 

V brance Vikingů stál Petr Ká-
cha, který uznal kvality soupeře. 
„Věřili jsme si na Lípu. Ta ale uká-
zala, že jsou daleko sehranější 
a mají více natrénováno,“ přiznal 
brankář, který trénuje v Děčíně. 

Ve čtvrtf inále play-off  jste dva-
krát jasně prohráli s Lípou, při-
tom trenér Zdeněk Damašek si 
docela věřil. Jak celou sérii hod-
notí te?

Myslím, že jsme si věřili všichni. 
Jenže Lípa byla herně oproti  nám 
úplně jinde. I kádr měla daleko šir-
ší a měla tam spoustu šikovných 
hráčů. Podle toho vypadaly oba 
zápasy. Bylo vidět, že jsou daleko 
víc sehranější a mají spolu víc na-
trénováno než my. Celkově se nám 
v sezóně na Lípu moc nedařilo, což 
se pak potvrdilo i v play- off . 

Máte po sezóně, jak jí hodno-
tí te? Asi bude převažovat zkla-
mání.

Určitě zklamání, celou sezó-
nu jsme bojovali se sestavou. Od 
toho se dost často odvíjely výsled-
ky. Když jsme se sešli, tak jsme 
odehráli dobré zápasy a v jednu 
chvíli jsme byli na dostřel třetí mu 

místu, ale bohužel to dopadlo tak, 
jak to dopadlo. Opět jsme skončili 
na konci tabulky. Je to škoda. Tým 
jsme podle mě neměli tak špatný, 
abychom skončili předposlední. 

Jaká byla podle vás základní 
část? Ten boj se sestavou to hod-
ně ovlivnil, viďte?

Varnsdorf v tomhle ohledu do-
plácí i na umístění na mapě. Vět-
šina hokejových klubů, které hrají 
vyšší ligy, jsou od Varnsdorfu cel-
kem daleko a kluci, kteří se neu-
chytí  ve druhé lize nebo nechtějí 
hrát vyšší soutěže z časových dů-
vodů v Libereckém kraji, logicky 
půjdou do klubu, který mají po-
blíž. A to Varnsdorf není. Rozpo-
čet tady není rozhodně obrovský, 
takže fi nanční prostředky na to 
přivést rozdílové hráče nebo jim 
kompenzovat dojíždění jinak než 
formou cesťáku, zde zatí m bohu-
žel není.

Jaká je podle vás úroveň kraj-
ské ligy? Ubyl jeden tým, je vás 
už jenom šest.

Řekl bych, že každým rokem jde 
liga nahoru, tak jako se zkvalitňu-
jí soutěže nad námi, tak to má i 
poziti vní dopad na krajskou sou-
těž. Minulou sezónu bych řekl, že 
třeba Jičín byl na úrovni spodních 
týmů druhé ligy. Letos je tedy roz-
díl větší, jelikož se druhá liga hod-
ně zkvalitnila a přišlo do ní spous-

tu zkušených hráčů, kteří nedávno 
hráli ještě vyšší soutěže. 

Tím, že ubyl Liberec, se pár hrá-
čů rozptýlilo po ostatních týmech. 
Do Varnsdorfu bohužel nikdo ne-
přišel. Tím, že nás bylo jen šest, 
tak první dva týmy měly jistotu 
play-off  a zbytek hrál předkolo.

Mluví se o možném sloučení 
s Ústeckou krajskou ligou. Co vy 
na to?

Já osobně bych to uvítal, pro-
tože by se hrálo více odlišných 
zápasů než hrát celou sezónu do-
kola proti  pěti  týmům. Nejsem si 
však jistý, jestli by to všichni utáhli 
fi nančně, protože ve chvíli slouče-
ní by se rapidně navýšily náklady 
na dopravu. Mám pocit, že by to 
všechny týmy nezvládly.

Vy jste zažili v základní části  
proti  České Lípě zvláštní zápas. 
Domácí porážka 0:5 a neskuteč-
né množství trestů na vaší stra-
ně.

V tomhle zápase jsme hodně 
bojovali s výroky rozhodčího, mís-
to toho, abychom se soustředili na 
samotný zápas. Z toho pramenily 
další zbytečné tresty, které nám 
braly síly a nebyli jsme schopni se 
dostat do zápasu.

Jak to vůbec bylo s brankář-
ským postem ve Varnsdorfu?

Brankářskou dvojici jsem tvořil 
se Slámičem (Sláma) a v případě 

mé absence jezdil na výpomoc 
Hambas (Hambálek) z liberecké 
juniorky. Ve většině zápasů jsem 
chytal já. Jsem vděčný za důvěru, 
kterou jsem tady dostal. 

Co budete dělat po skončení 
sezóny?

Dál chodit do práce a užívat 
volného času. Budu se víc věno-
vat přítelkyni (směje se). Ta se už 
nemůže dočkat, až sezóna skončí 
a budu víc doma. Do toho se snad 
s klukama sejdeme na nějaký ten 
fotbálek, tenis, kolo a pivo. 

Případný návrat do Děčína 
není na pořadu dne? Budete na-
dále chytat za Varnsdorf? 

To už je podle mě asi uzavřená 
kapitola. Jedině, že by se v Děčí-
ně udělal rezervní tým do krajské 
ligy. Uvidíme, co bude příští  rok. 
Bude záležet, jak to bude vypa-
dat v Děčíně a zda budu moci 
trénovat tady. Kdyby ta možnost 
tady už nebyla, tak by to byl nej-
spíš konec. Ono se to nezdá, ale 
cesta do Varnsdorfu nám z Děčí-
na zabere zhruba 50 minut. Pak 
samotný trénink, do toho práce 
a z toho dne vám už nic nezbude. 
Je pravda, že se netrénuje každý 
den. Záleželo by na spoustě okol-
nostech. Pokud by mi to dávalo 
smysl, tak bych určitě rád ještě 
pokračoval. Taky otázka, zda bude 
mít Varnsdorf zájem.             Redakce

řešit lépe. V žádném případě ale 
výsledek nepřeceňujeme,“ ujišťuje 
autor jedné z branek Ondřej Blá-
ha. „Já jsem sváteční střelec, radši 
bych se ale trefi l v mistrovském 
utkání. Přípravu máme za sebou 
a věřím, že jsme dobře připraveni. 
Máme v hlavách jen to, abychom 
zvládli první jarní kolo,“ ví Bláha.

První jarní kolo bylo na pro-
gramu už v sobotu 4. března 
v Prostějově. Varnsdorf nakonec 
remizoval 1:1, doma se představí 
v neděli 12. března od 14.30 hodin 
proti  pražské Dukle.         Tomáš Secký


